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Verslag      
BIJEENKOMST 
Landelijk Platform Jeugd (F)ACT te Utrecht 
 
 
Van  : Karin Bonouvrie 
Aanwezig : Arien Storm, Nellieke de Koning, Marja Neeleman, Mieke Verschure,  

  Irene Havermans, Ilone Kleijberg, Anna van Lübeck, Alfred Volkers, Kees 
  Bastiaanse, Daan Creemers, Marco Bottelier, Jan van Schilt (voorzitter) 
  en Frits Bovenberg 

 
Afwezig : Sita Reinsma (VNN) en Harry Lamberts (GGZ Friesland – Kinnik)   
    
Datum en tijd  : Vrijdag 7 maart 2014 van 14.00 - 15.45 uur 

 
Plaats  :  Trimbosinstituut, Da Costakade 45 in Utrecht (Herman Broodzaal) 
 
1. Opening en vaststellen agenda. 
Jan van Schilt heet iedereen welkom en in het bijzonder Irene Havermans (Mondriaan), 
Anna van Lübeck (Pro Persona) en Ilone Kleijberg (De Jutters) die vanmiddag voor het 
eerst aanwezig zijn. Sita Reinsma, Gijs Mommerency en Harry Lamberts waren 
verhinderd. 
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Aan de agenda wordt ‘scholing’, ‘NJI-filmpje van Arien Storm’ en ‘Jeugdzorgprijs’ 
toegevoegd waarna deze wordt vastgesteld. 
 
2. Kort voorstelrondje incl stand van zaken per organisatie 
Irene Havermans is per 10 maart as. concerndirecteur bij K&J Mondriaan te Heerlen ipv 
Peter Nelissen. Heeft 1 FACT Jeugd team in Heerlen en gaan er 1 in Maastricht starten.   
Nellieke de Koning is directeur divisie Intensieve Behandeling, centrum kinder & 
jeugdpsychiatrie en centrum autisme bij GGZ NHN, is kinderpsychiater en werkt ook bij 
volwassen SEPH en opnameklinieken. Heeft een goed functionerend FACT Jeugd team 
in Hoorn en start met satelliet FACT Jeugdteam in Enkhuizen. 
Anna van Lübeck is clustermanager bij Pro Persona Nijmegen. Heeft 1 FACT Jeugd 
team in oprichting. Het team wordt gecombineerd met verslavingszorg en 
maatschappelijke zorg. 
Marco Bottelier is directeur klinische zorg bij Triversum. Heeft 2 FACT Jeugd teams en 
het 2e team start in 2014 in Den Helder.  
Mieke Verschure, directeur bij Spirit (regio Zaanstreek, Waterland, Amstelland en de 
Meerlanden), werkt samen met GGZ Ingeest in Amsterdam, met Lucertis en Jeugdriagg 
etc. 
Ilone Kleijberg is manager bedrijfsvoering van Getij, Centrum voor Intensieve 
Jeugdpsychiatrie van De Jutters. Heeft 1 team teruggetrokken van certificering. 
Naschrift: Ilone Kleijberg of Dorothe Ernste vervangen Wim Gorrissen als Platformlid 
vanuit De Jutters. 
Marja Neeleman is hoofd kind- en jeugdzorg bij GGZ Oostbrabant en heeft 2 kind- en 
jeugdfactteams die beiden gecertificeerd gaan worden. 
Daan Creemers is GZ-psycholoog i.o. bij GGZ Oostbrabant. Houdt zich bezig met 
onderzoek en is voorzitter van de Klankbordgroep Onderzoekbijeenkomst F-ACT Jeugd. 
Alfred Volkers is beleidsmedewerker Opleidingen en opleider ACT. JUZT werkt samen 
met Kompaan en De Bocht en streeft naar 6 fact jeugdteams. 2e team is al bezig en het 
3e team gaat binnenkort van start. 
Kees Bastiaanse is bestuurder bij Jeugdriagg en heeft 2 jeugdfact teams in Haarlem en 
Hoofddorp. Heeft samengestelde teams. LVB en lijn 5 doen ook mee. 
Arien Storm, directeur behandelzaken Accare Drenthe / Overijssel, heeft 5 F-ACT Jeugd 
teams en de 6e en 7e zijn in oprichting en zal waarschijnlijk samen met Jeugdzorg in 
april 2014 starten. 8 organisaties zijn bij 1 team betrokken, alle andere teams werken 
met verschillende organisaties.  
Jan van Schilt directeur bedrijfsvoering bij Lucertis heeft 10 teams waarvan er velen 
samengesteld zijn wat wisselt qua organisaties. Is ook een team gestart met Yulius en 
Woudrichem. Er is een boerderij Zonnehuize aangekocht. 
Karin Bonouvrie is ondersteuner van Platform F-ACT Jeugd, F-ACT Nederland en 
Platform IHT. 
 
3. Naar aanleiding van verslag 29 november 2013  
Tekstueel  
Na 2 tekstuele aanpassingen bij punt 2 wordt het verslag tekstueel goedgekeurd. De 
definitieve versie wordt op www.f-actnederland.nl geplaatst bij ‘platform F-ACT Jeugd’ 
inzichtelijk voor leden van F-ACT Nederland. 
Naar aanleiding van 
Actielijst 
Handboek: Het Handboek F-ACT zal 5 tot 10 pagina’s krijgen dat over F-ACT Jeugd 
gaat. Arien Storm en Nellieke de Koning schrijven gezamenlijk een hoofdstuk.  
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4. Klankbordgroep Onderzoeksprojectbijeenkomst 14 februari jl. 
Daan Creemers vertelt dat de klankbordgroep 2 x bij elkaar is gekomen en besproken is 
op welke manier het onderzoek georganiseerd wordt. De documenten zijn reeds 
rondgestuurd, zowel het inhoudelijke deel als het financiële.  
Marco Bottelier vraagt of andere bronnen ook overwegen om mee te doen zoals ZON 
MW of Fonds Psychische Gezondheid. Daan verklaart dat deze bronnen niet mee doen. 
 
Alle aanwezige organisaties reageren over het algemeen positief met een enkele 
kanttekening mbt dat er bij de ene organisatie 18% effectieve ROM-metingen wordt 
gedaan en bij de andere 60%.  

Er zit veel energie in de teams. GGZ Oostbrabant wil Promovendus stellen. De kosten 
kunnen met elkaar worden gedeeld. De kosten zijn per instelling ca. € 27.500 verspreid 
over vier jaar. Deze kosten zijn enerzijds (a € 20.000) het vrijstellen van een medewerker 
voor vier uur per week i.k.v. dataverzameling en aanspreekpunt project 
(onderzoekscoördinator). Anderzijds ca. € 7.500 aan algemene onderzoekskosten om de 
promovendus voldoende te faciliteren. Deze € 7.500 zijn een soort ‘buy in’ voor het 
project die we bij aanvang op één hoop leggen. De promovendus heeft dus op elke 
instelling een aanspreekpunt (onderzoekscoordinator) die verantwoordelijk is voor het 
project in de desbetreffende instelling. De lijst kan een behandelaar gebruiken bij de 
behandelaar/evaluatie van de behandeling. 

F-ACT teams zijn een ‘dure’ vorm van zorg, het is mooi als het Platform F-ACT Jeugd via 
dit onderzoek kan bewijzen dat F-ACT Jeugd werkt. Nellieke de Koning beaamt dit en 
legt uit dat gemeentes ook het nut van de wijkteams moeten vernemen en de bewijzen 
van het maatschappelijk functioneren van de patienten. Marco Bottelier geeft aan dat er 
wel afgevraagd moet worden of gemeentes enthousiast hiervan worden, net als van F-
ACT Jeugd certifering. Mieke Verschure van Spirit heeft beleidsmedewerkers van de 
gemeente in haar teams zitten waardoor dit stuk voor Spirit al geregeld is. Gemeente ziet 
hun team als ‘eigen’. Carolien Konijn van Spirit heeft veel tijd besteed als focusgroep aan 
de Herziening Modelbeschrijving. Financien wil Spirit liever niet aan dit onderzoek 
besteden. Frits Bovenberg vertelt over zijn ervaringen bij het businessplan HIC en dat 
RvB-en zich verbinden. Ilone Kleijberg heeft het financiele overzicht niet paraat en gaat 
de financien binnen De Jutters navragen. Alfred Volkers van JUZT heeft van 3 RvB-en 
toestemming nodig en zal hier rond 15 april op terugkomen. Irene Havermans van 
Mondriaan heeft gelden voor dit onderzoek reeds opgenomen in haar begroting en 
bekijkt de bijdrage per jaar. Kees Bastiaanse van Jeugdriagg verzoekt om 
achtergrondinformatie bij Daan Creemers ivm onderzoeksbudget-aanvraag. Deze is niet 
aangevraagd omdat organsaties de budgetten niet meer hebben. Des te meer 
organisaties mee doen, des te lager het bedrag.  

Daan Creemers en Marja Neeleman van GGZ Oostbrabant willen weten of er voldoende 
animo binnen het Platform F-ACT Jeugd aanwezig is om door te gaan: dat de 
onderzoekscoordinator van eigen organisatie 4 uur per week vrijgemaakt kan worden en 
dat er eenmalig € 7.000,- wordt ingelegd. 4 uur per week is ingeschat omdat de 
doelgroep een lastige is om de vragenlijsten te verwerken. Per team hangt het af hoeveel 
patienten er zijn. Over 4 jaar worden 300 patienten gevolgd, ook worden ze nagelopen 
als ze uitgeschreven zijn en is er een controlegroep.  

Elke organisatie heeft € 7.000,- beschikbaar maar de uren van de coordinator is voor 
sommige organisaties een obstakel. Afgesproken wordt dat e.e.a. als voorfinanciering 
wordt gezien en dat alle organisaties van het platform het traject gaan vullen.  

Ook kunnen gelden besteed worden die verdiend gaan worden aan F-ACT Jeugd. Een 
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telefonische brainstormsessie tusen Arien, Frits, Nellieke en Daan wordt ingepland om 
het verdienmodel F-ACT Jeugd te bespreken. Voor de Platformvergadering van 20 juni 
zal Frits het verdienmodel met concrete bedragen opstellen. Het onderwerp wordt 
geagendeerd. 

Een ieder laat Karin Bonouvrie voor 1 april weten of hij/zij mee wil doen. Er zijn enkele 
uitzonderingen die het voor 15 april laten weten ivm toestemmings-gesprekken met het 
bestuur. 

 
5. Diverse bespreekpunten 
5a. Certificeren F-ACT Jeugd 
Er zijn diverse teams die de audit voor F-ACT Jeugd certificering hebben aangevraagd 
bij het CCAF. De planning loopt voorspoedig. Naschrift: een discussie binnen het 
Platform volgt naderhand telefonisch en per mail ivm de kosten van de audit € 4.250,- 
terwijl het Platform zelf de Herziening Modelbeschrijving F-ACT Jeugd heeft 
gefinancierd, vele uren aan de focusgroep hebben besteed en het CCAF nu met dit 
product de markt op kan. Een afspraak met de voorzitter en penningmeester van het 
CCAF voor Jan, Arien en Karin wordt gepland. 
5b Bed op Recept 
Cor van Hal van GGZ Oostbrabant en Alfred Volkers hadden vernomen dat BOR niet 
meer door zorgverzekeraars vergoed wordt. Hier zou rekening mee gehouden moeten 
worden bij de F-ACT Jeugd certificering. Het CCAF was van mening dat e.e.a. niet 
aangepast hoefde te worden omdat financiering niet leidend moet zijn. Geconcludeerd 
wordt binnen het Platform dat je altijd met certificering achter de feiten aanloopt. Het 
gesprek ontstaat daarom wanneer het Platform F-ACT Jeugd de nieuwe schaal wil, 
zodat er verbeteringen in het proces zoals bijv. BOR opgenomen kan worden. De best-
practices vanuit de auditoren is nodig om te weten. Voor de vergadering van 20 juni 
worden 2 CCAF-bestuursleden uitgenodigd om de planning van de nieuwste versie 
Herziening Modelbeschrijving te bespreken bijv. over 3 jaar – hoe pakt het platform dat 
aan en hoe houdt het platform invloed. Naschrift: Koen Westen en Margret Overdijk 
komen op 20 juni bij de Platformvergadering. 
5c Teamleidersbijeenkomst F-ACT Jeugd 30 januari 2014 
JeugdRiagg had de bijeenkomst inhoudelijk georganiseerd. Het onderwerp was: 
‘geweldloos verzet in gezinnen’. De opkomst was zeer goed en de presentatie werd 
enthousiast ontvangen door alle aanwezige organisaties. Het verslag is verspreid en 
staat ook op www.f-actnederland.nl. 
5d Overzicht per provincie per 1/3/14 
Elk kwartaal – dus elke Platformvergadering – wordt het overzicht geagendeerd zodat 
deze up-to-date blijft. 
5e Oproep Nationale Jeugdzorgprijzen 2014 
Arien Storm heeft van Peter Dijkshoorn van Accare de mail mbt het onderwerp 
doorgestuurd gekregen. Arien wil het initiatief nemen maar heeft hulp vanuit het Platform 
nodig. E.e.a. moet voor 1 mei ingediend worden. Arien laat voor 1 april aan Jan weten 
wat ze nodig heeft. 
5f Filmpje NJI ‘praktijkbeschrijving FACT Jeugd’ 
Het filmpje van Accare wordt positief ontvangen. Alfred Volkers laat het volgende week in 
zijn team zien en koppelt de reacties aan Arien terug.  
5g Scholing 
Accare wil per juli 2014 binnen Accare de FACT Jeugd teams scholen. Arien zou dit 
graag in groter verband doen. Wie vinden we goede docenten in scholing? Wat doet een 
GGZ-psycholoog in een FACT-team? Wie doet wat, specifieke rol, vergaderdiscipline, 
hoe wordt er mee omgegaan? F-ACT Nederland heeft werkgroep scholing. 
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Stap 1 is de visie bepalen, stap 2 is het bouwrijp maken van de eigen organisatie en de 
basistraining zoals fact-bond, ROM, tolverkeer naar het keurmerk). Ervaren wordt dat 
teams in het begin heel nauwkeurig werken en enthousiast zijn, maar na 1 jaar al 
achteruit gaan hangen terwijl ze ook IPS willen. Kortom innovatieklas en 
teamleiderstraining lijkt nodig.  
De scholingscommissie F-ACT Jeugd gaat bestaan uit Alfred Volkers en Arien Storm. 
Niet teveel focussen op GGZ, maar ook op LVB en het maatschappelijke. Ook moet aan 
het verdienmodel worden gedacht. 
Op 20 juni zal Arien e.e.a. terugkoppelen aan het Platform. 
 
6. Documenten Platformbijeenkomst 2014  
6a Document: Stand van zaken Platform F-ACT Jeugd 
Deze wordt goedgekeurd en vastgesteld. 
6b Document: betekenis F-ACT Jeugd 
Na een aanpassing bij ‘doelstelling’ wordt deze goedgekeurd en vastgesteld. 
 
7. Transitie en transformatie Jeugdhulp  
- jeugdwijkteams, specialistische zorg en FACT-gezin 
Afgevraagd wordt of we nog de goede dingen doen. Is Jeugdzorg specialistische zorg? 
Het onderwerp wordt oriënterend besproken en het agendapunt wordt een vast 
agendapunt om ervaringen met elkaar te bespreken. Afgevraagd wordt of er iemand 
vanuit VNG of Michiel de Baan, gemeente-ambtenaar van de gemeente Rotterdam, 
uitgenodigd moet worden.   
 
8. Rondvraag en sluiting 
Mieke Verschure geeft aan dat de Koppeling, waarin de Bascule en Spirit samenwerken, 
een nieuwe manier van werken willen ontwikkelen. Men wil meer ambulant (FACT-
achtig) gaan werken. Er worden alternatieven overwogen zoals een enkelband. 
De voorzitter sluit de vergadering om 15.45 uur en bedankt een ieder een inspirerende 
en dynamische bijeenkomst. 
 
 
 Acties 

 
 Wie 

1. Handboek 
Handboek beschrijven vanuit (F)ACTJeugd. Of 
deel doen in nieuwe versie Handboek FACT. 
Nellieke de Koning, Arien Storm en Hans Kroon 
hebben reeds toegezegd mee te willen werken 
aan het schrijven van een (F)ACT Jeugd 
hoofdstuk. 

Nav 13/4: Laten 
staan totdat 
modelbeschrijving
en helder zijn. 8/3: 
is gereed. Onder 
aandacht houden 
bij Michiel 
Bahler/Remmers 
van Veldhuizen 
 

 
 

2. Zelfredzaamheidmatrix. Thema gebruiken voor 
toekomstige thema-/teamleidersbijeenkomst 
door organisatie die ervaring hiermee heeft. 

2015 Alfred, Karin  

4. A4 aan gemeenten mbt F-ACT Jeugd. Mieke zal 
lay-out/model aan Arien mailen. Arien plakt tekst 
die zij aan gemeente al had gestuurd erin, 
Nellieke kijkt hierna ernaar en com.medewerker 
Mondriaan kijkt naar laatste versie 

Moet nog 
gebeuren. 20/6 
agenderen 

Arien 
Nellieke 
Anne Wetsels 
(Mondriaan) 
 

9. Artikel kind en adolescent van Nynke en Arien 
aan Daan sturen zodat Daan het aan Jan 
Janssen kan mailen. 7/3: Arien vraagt stand van 

 Nynke 
Daan 
+ Arien 
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zaken na bij Nynke 
10 Contact opnemen met Kenniscentrum ivm PR F-

ACT Jeugd 
Hebben 14/3 
afspraak met 
Arielle de Ruiter 

Jan + Marco 

11 Transitie vorm geven vanuit F-aCT Jeugd. Peter 
Dijkshoorn van Accare benaderen ivm zijn 
ingang bij VNG.  

Voor 1 april laat 
Arien e.e.a. aan 
Jan weten 

Arien 

12 FACT Sheet voor 1 juni maken mbt onderzoek?  Arien 
13 Verdienmodel + concrete bedragen opzetten en 

agenderen voor 20/6 
20/6 agenderen Frits 

14 Wanneer nieuwe Herziening Modelbeschrijving 
F-ACT Jeugd aanpakken. 20/6 zijn CCAF-
bestuursleden Koen Westen en Margret Overdijk 
uitgenodigd. 

20/6 agenderen Karin 

15 Vast agendapunt: overzicht F-ACT Jeugd teams 
per provincie 

20/6 agenderen Karin 

16 Vast agendapunt: stand van zaken transitie 20/6 agenderen Karin 
17 Stand van zaken scholing. Arien koppelt terug. 20/6 agenderen Karin + Arien 
 
 
 

 


